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REFERAT 
 

Punkt 1. Godkendelse af dagsorden 

Godkendt 

 

Punkt 2. Godkendelse af referat 

Godkendt 

 

Punkt 3. Status P-Avisen 

Deadline var d. 5. aug. kl. 12. Avisen er lige nu i gang med at blive sat op. Herefter sendes den til 

godkendelse og korrektur.  

Flemming orienterede om, at han har skrevet forordet på et tidspunkt, hvor han gik ud fra at 

åbningsfase fire (jf. Coronakrisen) blev gennemført. Omstændighederne har imidlertid forandret 

sig, og det ser ikke ud til at fase fire gennemføres foreløbig. Forordet er sendt ud og dateret – så 

man kan se, hvornår det er skrevet. 

Antal aviser: 10.065. 400 deles rundt. Der bliver uddelt aviser specielt ved Kongens Punkt, som 

ikke er i adresselisten. 

 

Punkt 4. Nyt fra Rådets medlemmer 

Flemming orienterede ang. temadag: Der bliver sendt bekræftelser på tilmeldinger. Temadagens 

emne er Seniorrådsvalg. 

 

Jytte orienterede om, at aktivitetsudvalget ikke er nedlagt, men sat på standby pga. corona-

restriktioner. Hun tilføjede: Det er jo vores årgang, vi skal passe ekstra på. Resten af rådet nikkede 

anerkendende. 

 

Olaf informerede om, at borgere, der benytter I.P Schmidt Gården, oplever problemer med 

tilgængelighed for deres el-kørestole. Han fortæller, at der bliver udtrykt ønske om, at el-scooterne 

kan stå i kælderen og blive ladet op. Olaf videregav desuden, at der er problemer med elevatorerne: 

De er ikke for gode; de er langsomme og går ifølge beboerne tit i stykker.  

Seniorrådet tog det til efterretning. 

 

Punkt 5. Behandling af henvendelse til Seniorrådet fra borger 

Flemming har skrevet et udkast til svar. Seniorrådet godkender svar.  

Der diskuteres, om brevet skal gøres offentligt?  Afsender på henvendelsen spørges om tilladelse. 



Yelva har med tilladelse fra Flemming delt seniorrådets svar med Marianne Hansen (Hjemmehjælp 

og Pleje).  - De siger tak for opbakning. 

 

Punkt 6. Sager til Senior og Handicapudvalget 

Yelva orienterede: Der er udvalgsmøde på mandag d. 10/8.  

Der er kommet to sager mere på dagsordenen: ”Sommerpakke til botilbud. Tilskud til oplevelser” 

og ”Sommerpakke til ældre. Tilskud til dagsture”. Fredericia kommune har modtaget tilskud fra den 

nationale sommerpakke. Det skal godkendes af udvalget, herefter kan pengene omsættes til 

oplevelser. 

 

Punkt 6.1 2. budgetopfølgning 2020 for Senior og Handicapudvalget 

Yelva orienterede om sagen og Seniorrådet tog sagen til efterretning.  

Der blev udtrykt glæde over, at ekstrabevillingen på seniorområdet ser ud til få budgettet til at 

stemme.  

Der blev udtrykt lidt bekymring i forhold til rekruttering – det er ikke nok med penge, der skal også 

være dygtige hænder.  

Yelva informerede om, at budgetforhandlinger går i gang 20. august. 

 

Punkt 6.2 Orienteringssag – udbetaling af tilskud til godkendte pensionistklubber i Fredericia 

Yelva orienterede om sagen og Seniorrådet tog sagen til efterretning. 

 

Punkt 6.3 Ansøgning om godkendelse som støtteberettiget pensionistklub – Klub 1297 

Yelva orienterede om sagen og Seniorrådet tog sagen til efterretning. 

 

Punkt 6.4 Ansøgninger om andel i puljen til hjemliggørelse af plejehjem i Fredericia 

Yelva orienterede om sagen og Seniorrådet tog sagen til efterretning. 

Seniorrådet syntes, det var fornuftige ansøgninger - De udtrykte tillid til, at udvalget tager de rigtige 

beslutninger. 

 

Punkt 6.5 Plan for udarbejdelse af en Pårørendepolitik for Handicapområdet 

Yelva orienterede om sagen. Seniorrådet tog sagen til efterretning. 

Flemming fortæller, at sagen har sat tanker i gang i Seniorrådet. Skal man udarbejde en 

pårørendepolitik i Plejen?  



Yelva imødekommer forslaget og påpeger dog, at det er kortere forløb på plejehjem end botilbud. 

Behovet vil derfor være forskelligt fra handicapområdet. 

- Der blev udtrykt enighed om, at det er noget, der skal tages op igen. 

 

Punkt 6.6 Ansøgninger til Tilgængelighedspuljen 2020 

Yelva orienterede om ansøgninger. 

Seniorrådet pegede på to ansøgninger, som de synes står svagere end de andre. De overlader dog 

trygt beslutningen til udvalget.   

Flemming spurgte til, om der ikke er indkommet en ansøgning om teleslynger til det Bruunske 

Pakhus?  - det er der ikke. 

Birte spurgte til badestolene på Østerstrand: Skulle der ikke komme en rampe? Yelva orienterede 

om, at der har været mange muligheder oppe at vende - og hvorfor det endte med at blive 

badestolene, der var løsningen. Nu er badestolene der. Det er god start til at få prøvet behovet af. 

 

Punkt 6.7 Ventetider, sagsbehandlingsfrister og ressourceforbrug – Hjælpemidler og 

Kommunikation 

Yelva orienterede om sagen Seniorrådet tog sagen til efterretning. 

 

Punkt 6.8 Midler til nye løsninger for genoptagelse af besøg på plejehjem under COVID-19 

Yelva orienterede om sagen Seniorrådet tog sagen til efterretning. 

Kommentar fra Flemming: Kunne man købe en pavillon til Ulleruphus her i stedet for? (jf. 

tilgængelighedspuljen) 

 

Punkt 6.9 Overblik over samarbejdsaftaler 

Yelva orienterede om sagen Seniorrådet tog sagen til efterretning. 

 

Punkt 6.10 Klagesager Plejen sendt til Ankestyrelsen i 2018 og 2019 

Yelva orienterede om sagen Seniorrådet tog sagen til efterretning. 

Seniorrådet glæder sig over, at der er få klagesager – og kun få giver anledning til ændring af 

kommunens praksis. 

 

Punkt 6. 11 Klagesager sendt til Ankestyrelsen – Hjælpemidler og kommunikation 

Yelva orienterede om sagen Seniorrådet tog sagen til efterretning. 

 



Punkt 6.12 Orienteringssag – Magtanvendelser i Plejen marts 2019 – marts 2020 

Yelva orienterede om sagen Seniorrådet tog sagen til efterretning. 

Flemming bemærkede, der er en positiv vurdering af demensteams. Det skal vi holde fast i. 

 

Punkt 6.13 Orienteringssag – Magtanvendelser i Voksenservice 2019 

Yelva orienterede om sagen Seniorrådet tog sagen til efterretning. 

 

Punkt 7. Venteliste til pleje- og dagcentre 

Yelva orienterede om sagen Seniorrådet tog sagen til efterretning. 

Aksel bemærkede at ”afgang” fra plejehjem er faldende: Det er tankevækkende, hvordan corona-

restriktioner som hygiejne hjælper i forhold til sygdom og dødsfald. Seniorrådet udtrykker enighed i 

forhold til, at der er nogle gode ting der, som kan være værd at holde fast i. 

 

Punkt. 7.1 Orientering v/Jan Kargo 

Jan Kargo har meldt afbud 

 

Punkt 8. Senere indkomne sager 

Se punkt 6 

 

Punkt 9. Eventuelt 

Birte: Det er længe siden, vi har holdt møde ude på et plejehjem – kunne vi ikke snart gøre det 

igen?  

Seniorrådet udtrykte et fælles ønske om at se det nye på Stævnhøj på et tidspunkt inden jul. 

Der bliver spurgt til indvielsen af det nye på Stævnhøj? Yelva har været derude. Hun fortæller, at 

personalet beder om, at indvielsen venter lidt endnu. Der har været meget postyr i forbindelse med 

ombygning og flytning. Der skal ro på nu. Det udviser Seniorrådet stor forståelse for. 

 

 

 


